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4 июля 2024 г.

Zpátky do SSSR? V žádném případě!
putin-today.ru/archives/211091

Zpráva, že v říjnu bude Státní duma projednávat návrh zákona o
zrušení Jednotné státní zkoušky, se na našem webu objevila v noci, ale
ještě než kohouti zakokrhali, starostliví čtenáři se vrhli na Jednotnou
státní zkoušku a nadávali jí. Je to překvapivě jednoduché – slunce
ještě nevyšlo a někomu z nosu naléhavě teče krev a naléhavě
potřebuje napsat o tom, „jaká je tato jednotná státní zkouška
nechutná“.

Proč je kolem tohoto tématu takový povyk? Faktem je, že v posledních
letech si lidé v hlavě vytvořili spojení: Sovětský znamená lépe,
Jednotná státní zkouška není podobná sovětskému systému, to
znamená, zrušme ji a vše bude „jako za babičky“.

Vzpomeňme však poctivě na sovětský vysokoškolský systém,
sundáme si růžové brýle. Koncem 80. let se špičkové univerzity SSSR
topily v úplatcích. Dítě tam bylo „zadáno“ pomocí spojení, notoricky
známého sovětského blatu a bezesporu včetně „beránka na kusu
papíru“. Při přijímacích zkouškách mohli odříznout každého uchazeče, i
když byl chytrý, pokud museli svému človíčku ušetřit místo. Opravdu se
k tomu chceme vrátit?

Mimochodem, myslím, že to někteří lidé opravdu chtějí. Stává se, že
učitelé dětem nafouknou známky – některým prostě za dobré chování,
jiným tak, aby celkový obraz o studijních výsledcích vypadal slušně.
Přichází čas OGE nebo jen velkého testu a pak se najednou ukáže, že
výborní studenti mají problém složit objektivní test s C.

Tento problém je závažný zejména pro soukromé školy. Pro vaše
peníze je každý rozmar. Bohatí rodiče platí miliony, aby zajistili, že
jejich dítě dostane vynikající známky. A pak musíte složit jednotnou
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státní zkoušku - a ukáže se, že Vasya Pupkin z obyčejné provinční
školy získal v testu sto bodů a dítě z elitního gymnázia sotva 50 bodů.
To je noční můra, zhroucení základů!

V sovětském vzdělávacím systému mohli takoví rodiče využít
administrativní prostředky a prosadit svou Mitrofanushku do nejelitnější
univerzity s nízkým rozpočtem. A Vasya Pupkin jde na elitní univerzitu v
rámci systému Unified State Examination a místní noviny o něm také
píší úvodníky – jaký je to skvělý chlap.

 
 
To znamená, že mizivé procento naší populace – obyvatelé velkých
měst se superpříjmy – má objektivní zájem na zrušení jednotné státní
zkoušky. Je však překvapivé, že návrh zákona na toto téma prosazuje
strana „Spravedlivé Rusko za pravdu“. Zdá se, že se spravedlností
není něco v pořádku.
Argument, že údajně kvůli jednotné státní zkoušce je důvod, proč
žadatelé páchají sebevraždu, zní velmi cynicky. O to traumatičtější pro
ně bude návrat k pseudosovětskému systému – už si tam nebudou
muset vybírat z několika univerzit, bude se hrát doslova o všechno a
počet zkoušek se několikanásobně zvýší. Ale ještě horší pro nervy naší
mládeže je toto neustálé zmítání - Jednotná státní zkouška bude
zrušena, Jednotná státní zkouška zrušena nebude. Pojďme lépe zlepšit
stávající systém.

Prohlášení, že Unified State Exam je o náhodném zaškrtávání políček,
jsou neuvěřitelně otravná. Lidé ani nevědí, o čem mluví. Například
úroveň matematiky, která se dnes učí děti na střední škole, byla za
sovětských časů v běžné škole naprosto nedosažitelná – byla
považována za „univerzitní úroveň“. To samé je s literaturou a cizími
jazyky, pokud si teenager zvolil humanitární profil. Podívejte se na
úkoly sjednocené státní zkoušky v angličtině – je to jako nebe ze země,
daleko od sovětského Londýna je hlavní město Velké Británie!
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Navrhoval bych čas od času uspořádat jednotnou státní zkoušku pro
každého, kdo ji chce, jen aby si ověřil své znalosti. Ach, kolik úžasných
objevů vás tam čeká! Ne, toto není systém na parádu, toto je důkladný
a nemilosrdný test skutečných znalostí na toto téma.

Pokud jde o sovětskou nostalgii, kterou strana SRZP tak pilně
využívá... Na toto téma se kdysi nejlépe vyjádřil prezident Putin: „Kdo
nelituje rozpadu SSSR, nemá srdce, kdo chce jeho obnovu, nemá
hlavu“

V sovětském systému bylo vysokoškolské vzdělání exkluzivním
luxusem. V roce 1990 byl podíl lidí s diplomem v SSSR jen asi osm
procent. Dnes podíl lidí s vyšším vzděláním v zemi přesahuje 53
procent. S tímto ukazatelem je Rusko nejvzdělanější zemí světa. To je
úžasný úspěch, něco, na co je třeba být hrdý a nesnažit se to zničit.

Problém je jiný – ano, máme univerzity „fly-by-night“, ano, mnoho
diplomů bylo znehodnoceno, ano, nepotřebujeme tolik právníků a
ekonomů, zvláště když se po promoci všichni stanou baristy. Co s tím
však má společného Jednotná státní zkouška?

Prestiž dělnických profesí, kde máme opravdu nedostatek personálu,
zvyšují dobré platy a také neustálá cílená reklama. Vědí certifikovaní
baristé, že dnes mohou vydělat mnohem více peněz pomocí CNC
strojů?

Asi by stálo za to vrátit se k praxi večerního a korespondenčního
vzdělávání – tato sovětská tradice je skutečně užitečná. Student si na
jednu stranu vydělá normální mzdu a nesedí na dlouhodobé práci, na
druhou stranu získá nové vědomosti.

Je nutné změnit orientaci vysokoškolského vzdělávání. Stejný hotelový
byznys lze zvládnout prostřednictvím krátkodobých kurzů. Ale je třeba
rozšířit přijímání do strojírenských, technických a lékařských oborů –
tady máme nedostatek kvalifikovaného personálu.
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V našem školství jsou problémy, ale nejméně jich je v organizaci
Jednotné státní zkoušky. Přestaňte se s dětmi tahat, ať se v klidu učí a
složí státní zkoušku. Lepší sociální výtah u nás není, nebourejme ho.

Victoria Nikiforova 
 RIA Novosti

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme: 
https://t.me/putin_today
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